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Yttrande till kommunstyrelsen över motion av 
Anneli Rhedin (M) och Sofie Gyllenwaldt (M) 
om att tillsammans med civilsamhället och 
näringslivet hitta former för att bidra till 
skolmaten genom återanvändning av stadens 
matsvinn, SLK-2023-01022 
Förslag till beslut 
1. Miljö- och klimatnämnden tillstyrker motionen. 

2. Miljö- och klimatnämnden skickar över miljöförvaltningens tjänsteutlåtande som eget 
yttrande över motion av Anneli Rhedin (M) och Sofie Gyllenwaldt (M), om att 
tillsammans med civilsamhället och näringslivet hitta former för att bidra till 
skolmaten genom återanvändning av stadens matsvinn, till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har gett miljö- och klimatnämnden möjlighet att yttra sig över en 
motion om att genom ett pilotprojekt utreda möjligheten att erbjuda skolelever frukost 
baserad på överbliven mat från lokalsamhället. 

Miljöförvaltningen konstaterar att det generellt är viktigt att minska på matsvinnet i 
samhället för att minska både klimatutsläppen och förlusten av biologisk mångfald, vilket 
ligger i linje med målen i Göteborgs Stads miljö- och klimatprogram 2021–2030.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension. 

Bedömning ur ekologisk dimension 
Det är generellt viktigt att minska på matsvinnet i samhället för att minska både 
klimatutsläppen och förlusten av biologisk mångfald, vilket ligger i linje med målen i 
Göteborgs Stads miljö- och klimatprogram 2021–2030. Göteborgs Stad har även 
specifika mål för minskat matsvinn från hushåll och stadens verksamheter i Göteborgs 
Stads avfallsplan 2021–2030. 

Förvaltningen kan inte bedöma potentialen för minskat matsvinn om skolfrukost baserat 
på överbliven mat från lokalsamhället skulle införas. 
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Bedömning ur social dimension 
Ett införande av skolfrukost baserat på överbliven mat från lokalsamhället kan underlätta 
för familjer som har svårt att få pengarna att räcka till mat och därmed bidra till minskad 
matfattigdom. 

Bilaga 
1. Motion av Anneli Rhedin (M) och Sofie Gyllenwaldt (M) om att tillsammans med 

civilsamhället och näringslivet hitta former för att bidra till skolmaten genom 
återanvändning av stadens matsvinn 
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Ärendet  
Kommunstyrelsen har gett miljö- och klimatnämnden möjlighet att yttra sig över remiss 
om motion av Anneli Rhedin (M) och Sofie Gyllenwaldt (M) om att tillsammans med 
civilsamhället och näringslivet hitta former för att bidra till skolmaten genom 
återanvändning av stadens matsvinn senast den 2 april 2024. 

Miljöförvaltningen har bedömt förslagen i remissen och tagit fram förslag till yttrande 
som redovisas i detta tjänsteutlåtande. 

Beskrivning av ärendet 
Motionen föreslår att kommunstyrelsen genom ett pilotprojekt ska utreda möjligheten att 
använda överbliven mat från lokalsamhället, för att servera frukost till skolelever där 
behov finns. Utredningen ska ske tillsammans med berörda nämnder och i samråd med 
relevanta aktörer i civilsamhället och näringslivet. Motionen föreslår även att idrotts- och 
föreningsnämnden får i uppdrag att tillsammans med civilsamhället undersöka 
möjligheten att genomföra förslaget som ett idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan 
staden och aktörer i civilsamhället. 

Förvaltningens bedömning 
Miljöförvaltningen konstaterar att det generellt är viktigt att minska på matsvinnet i 
samhället för att minska både klimatutsläppen och förlusten av biologisk mångfald, vilket 
ligger i linje med målen i Göteborgs Stads miljö- och klimatprogram 2021–2030. 
Göteborgs Stad har även specifika mål för minskat matsvinn från hushåll och stadens 
verksamheter i Göteborgs Stads avfallsplan 2021–2030. 

Miljöförvaltningen ser generellt positivt på åtgärder för att utveckla stadens arbete för 
minskat matsvinn. Det är dessutom positivt om denna typ av åtgärder även kan bidra till 
att uppfylla andra syften, som till exempel minskad matfattigdom. 
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Direktör 
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